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 اقتصاد مقاومتی، 
اقتصاد ریاضتی نیست

معــاون اول رییس جمهور گفت: یکی از سیاســت 
های قطعی دولت و نظام این اســت که مشــکلات 
و موانع را از پیش روی دانشــگاه های اصلی کشــور 
برطرف کند تا این دانشــگاه ها بتوانند زمینه توسعه 

کشور را فراهم سازند.
اسحاق جهانگیری پیش از ظهر امروز )شنبه( برج 
فناوری و اتاق تمیز دانشــگاه صنعتــی امیر کبیر را 
افتتــاح و به همــراه معاون علمــی و فناوری رییس 
جمهور و اســتاندار تهران از طبقــات و بخش های 

مختلف این مرکز بازدید کرد.
معــاون اول رییس جمهور خاطر نشــان کرد: مردم 
کشور به دعوت مقام معظم رهبری که فرموده بودند 
خود مردم با حضورشان به تهدید ها پاسخ می گویند، 
حضور پرشور و چشمگیری در راهپیمایی 22 بهمن 
داشــتند و البته شــخصیت های دلسوز و نهادهای 
سیاسی کشــور نیز از اقشــار مختلف دعوت بعمل 
آوردند که باید از همه آنها و نیز از مردم کشور به خاطر 

این حماسه آفرینی قدردانی کرد.
وی افزود: مردم کشــور ســرمایه بزرگی هستند که 

در اختیار نظام قرار دارند و ما باید قدر آنها را بدانیم.
جهانگیری ادامــه داد: در مقطعی که بی خردی بر 
سیاســت جهانی حاکم شده اســت، این گونه جلوه 
گاهی که از سوی مردم ایران بروز  های عقلانیت و آ
پیدا می کنــد می تواند جلوی بســیاری از تهدیدات 
را بگیــرد و بــرای دنیا این معنا را داشــته باشــد که 
ملت ایــران یکپارچه و همصــدا در مقابل تهدیدات 

ایستاده اند.
معاون اول رییس جمهــور در ادامه با بیان اینکه در 
دولت تدبیر و امید تلاش های گســترده ای برای از 
بین بردن تهدیدات و مخاطــرات بین المللی انجام 
شده است، تصریح کرد: در کنار این اقدامات، تلاش 
های وسیعی نیز برای حل مشکلات و توسعه کشور 

صورت گرفته است.
وی افزود: یکی از مهمترین زمینه های امید بخش 
برای توســعه کشــور سیاســت های کلــی اقتصاد 
مقاومتی اســت که یکی از رویکردهــای اصلی آن 

دانش بنیان کردن اقتصاد ایران است.
دکتــر جهانگیــری اضافه کرد: گاهــی تصویرهای 
غلطــی از اقتصاد مقاومتی صورت می گیرد و برخی 
افــراد اقتصاد مقاومتی را به معنای اقتصاد ریاضتی 
تلقــی می کنند اما کســانی که کمترین شــناخت از 
رویکردهای اقتصاد مقاومتی داشته باشند، می دانند 
که اقتصاد مقاومتی نه تنها اقتصاد ریاضتی نیســت 
بلکه راهی برای گشایش در اقتصاد کشور است که 

می تواند مسیرهای جدیدی را برای توسعه باز کند.
معاون اول رییس جمهور با یادآوری اینکه مهمترین 
مسئله امروز کشــور قطعاً مسئله بیکاری و اشتغال 
اســت، افزود: موضوع اشــتغال بــه خصوص در 
میــان جوانــان تحصیلکرده و فــارغ التحصیلان 
دانشگاهی جویای کار از اهمیت بیشتری برخوردار 
است چرا که بر اساس پیش بینی ها، سالانه بیش 
از 1 میلیــون فارغ التحصیل جویای کار در کشــور 
خواهیم داشت و اقتصاد ایران قدرت اشتغال زایی 

محدودی دارد.
وی ادامه داد: مطالعات نشان می دهد که در طول 
30 سال گذشته میزان اشتغال ایجاد شده اندک بوده 
است و متاسفانه در سالهای اخیر شاهد افت سرمایه 
گذاری در کشــور بوده ایم و این در حالی اســت که 
آینده تولید و اشتغال کشور به موضوع سرمایه گذاری 
وابسته اســت و ما باید تلاش کنیم فضای مساعد و 
مناســبی فراهم کنیم تا همه اقشار جامعه بتوانند در 

آن سرمایه گذاری و نقش آفرینی کنند.

تعیین تکلیف »رجل سیاسی« پیش از انتخابات
کدخدایی: بعید است درمورد انتخابات الکترونیک این دوره به نتیجه برسیم

سخنگوی شورای نگهبان درباره وظیفه این نهاد پیرامون بحث »رجل سیاسی« 
با توجه به سیاســت های کلی انتخابات،  گفت: کارهای کارشناسی مقدماتی 
انجام شــده،  سعی داریم تا قبل از انتخابات بررسی ها را نهایی کنیم. عباسعلی 
کدخدایی در نشست خبری امروز سخنگوی شورای نگهبان ضمن گرامیداشت 
ایام دهه فجر و تشــکر از حضور پرشور مردم در راهپیمایی 22 بهمن و تسلیت 
به مناسبت ایام سوگواری شهادت حضرت زهرا )س( در ابتدا به ارائه گزارشی 
اجمالی از طرح ها و لوایح بررسی شده توسط شورای نگهبان پرداخت و بعد از آن 
به سئوالات خبرنگاران پاسخ داد و در رابطه با آخرین موارد مربوط به انتخابات 
ریاســت جمهوری، گفت: هیات های نظارت استانی تعیین شده، 200 هیات 
نظارت شهرســتانی هم تعیین شــد و در این هفته اقداماتش تمام می شود. در 
خصوص هیات نظارت خارج از کشــور هم بررســی ها انجام شــده و کارهای 
مقدماتی شــکل گرفته که آن هم در جلســه این هفته شورای نگهبان بررسی 
می شــود و نظر شورای نگهبان اعلام می شود. سخنگوی شورای نگهبان در 
پاســخ به ســئوال خبرنگاری مبنی بر اینکه توافقی بین مجلس و وزارت کشور 
برای زمان انتخابات شــوراها ایجاد شــده در این باره توضیح دهید، گفت: در 
رابطه با شــوراها، شــورای نگهبان دخالتی ندارد، اما در این باره مصوبه ای در 
مجلس تصویب و برای ما ارســال شده اســت؛ اگر در چارچوب قانون اساسی 
و شــرع باشد تأیید می شود اما هنوز در دســتور کار نیست. کدخدایی در پاسخ 
به سئوال خبرنگاری مبنی بر آخرین وضعیت فراخوان پیرامون رجل سیاسی، 
تصریح کرد: خود شــورای نگهبان درگیر برنامه ششــم بود، چرا که برنامه ای 
وقت گیر بود. همزمان کار کارشناسی بحث رجل سیاسی در پژوهشگاه شورای 
نگهبان در حال بررســی بود. امروز هم با کارشناسان این پژوهشگاه جلسه ای 
داشتیم و کارهای اولیه انجام شده است. سعی می کنیم هرچه زودتر این مورد 
را جمع کنیم، هنوز نتوانسته ایم این موضوع را در دستور کار قرار دهیم. تلاش 

داریم تا قبل انتخابات آن را نهایی کنیم.

قانونی برای نظارت بر تبلیغات زودهنگام نداریم
کدخدایی در ادامه در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه سه ماه تا انتخابات 
ریاست جمهوری زمان باقی است، آیا شورای نگهبان بر تبلیغات زودرس برخی 
افراد سیاســی نظارت می کند، گفت: به دلیل اینکه قانون برای گذشته است 
و هیچ ســاز و کاری در این باره مشــخص نشده و طبق قانون ابزار رصد درباره 
این مساله وجود ندارد، تا زمانی که وارد بررسی صلاحیت ها نشویم کاری نمی 
توانیم انجام دهیم. ولی اگر گزارشاتی در این باره در زمان بررسی صلاحیت ها 

به ما برسد، آنها را مدنظر قرار خواهیم داد. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ 
به سوال دیگری مبنی بر اینکه آخرین نتایج نظارت شورای نگهبان بر فعالیت 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی به کجا رسیده اســت، تصریح کرد: این 
موضوع در سیاســت های کلی انتخابات بود و تا زمانی که قانون نشود شورای 
نگهبــان نمی تواند کاری انجام دهد. هرگاه مجلس و دولت قانونگذاری کنند 
شــورای نگهبان نیز وظیفــه قانونی خود را انجام می دهــد. خبرنگاری دیگر 
درباره اعلام نظر شــورای نگهبان درباه مواد 22 و 48 قانون ثبت ســئوال کرد 
که کدخدایی گفت: ای کاش ســوال تان در این زمینه فنی تر بود. این موضوع 
درباره اعلام نظر فقهای شــورای نگهبان نســبت به خلاف شرع بودن برخی 
بندهای مصوبه ای اســت که اشــاره کردید. تکلیف شورای نگهبان بر اساس 
اصل 4 قانون اساســی این است که اگر مصوبه ای خلاف شرع بود اعلام نظر 

کند. دیگر موارد وظیفه دوستان تقنین و اجرا است.

مصوبه استفساریه عطف به ما سبق نمی شود
این عضو حقوقدان شورای نگهبان درباره آخرین وضعیت انتخابات الکترونیک 
چنین توضیح داد: ما قبلا هم گفته ایم نیازمند تامین شرایط مخصوصا شرایط 
امنیتی لازم هستیم. ما هنوز پیشنهاد جدیدی در راستای نامه نگاری ها از سوی 
وزارت کشــور نداشته ایم، البته جلســات کارشناسی با رئیس ستاد انتخابات و 
معاون وزیر کشور داشته ایم، اما هنوز نتیجه جدید نداریم. تا انتخابات ریاست 

جمهوری زمان کم است و فکر نکنم این موضوع به نتیجه برسد.
خبرنگاری به موضوع تعطیلی هشــتم ربیع الاول و مخالفت شورای نگهبان 
در این باره اشــاره کرد و کدخدایی تصریح کرد: رئیس محترم مجلس شورای 
اسلامی اشــاره کرده که هیات وزیران بار مالی را پذیرفته؛ مصوبه به دستمان 

رسیده و این هفته آن را مدنظر قرار می دهیم.
کدخدایی در پاسخ به سئوال خبرنگاری درباره آخرین وضعیت استفساریه قانون 
انتخابات و احتمال ارســال آن به مجمع تشخیص مصلحت نظام، گفت: این 
مصوبه به دستمان رسیده، ولی هنوز بررسی نشده است و حق قانونی مجلس 
اســت که اگر دوباره ایراداتی به آن وارد شد بر حق قانونی خود پافشاری کند و 

این مصوبه به مجمع تشخیص مصلحت نظام برود.
خبرنگار دیگری پرسید که علی مطهری معتقدند در صورت تصویب استفساریه 
قانون انتخابات ممکن است خانم مینو خالقی به مجلس شورای اسلامی راه 
پیدا کنند در این باره توضیح دهید که کدخدایی گفت: قبلا هم به این موضوع 

پاسخ دادم، این مصوبه عطف به ماسبق نخواهد شد.

 بهترین راه تمسک به قانون اساسی، 
پیروی از قوانین و رهبری است

ســخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه بر وحدت 
ملی همیشه تاکید شده و برخی تحلیل گران معتقدند رد صلاحیت های شورای 
نگهبان موجب کدورت هایی می شود، نظرتان را در این باره بگویید، گفت: فکر 
می کنم اتحاد ملی باید در چارچوب قانون اساســی، رعایت قوانین موضوعه و 
پیروی از فرمایشات مقام معظم رهبری پیگیری شود و شورای نگهبان هم در 
این چارچوب عمل می کند و فکر می کنم بهترین راه تمسک به قانون اساسی،  

قوانین موضوعه و پیروی از فرمایشات مقام معظم رهبری است.
وی بار دیگر به موضوع رجل سیاســی اشاره کرد و گفت: این موضوع نیازمند 
بحث کارشناســی اســت و بعد از آن نظرمان را اعلام می کنیم که بعد از جمع 
بندی کارشناسی نیاز به مصوبه شورای نگهبان است. در بند 5 ذکر شده اعلام 
این شــرایط توسط شورای نگهبان اســت و به مفهوم مصوبه لازم الاجرا برای 

تمام دستگاه ها از سوی شورای نگهبان باشد.
وی در پاســخ به ســئوالی در رابطه با نظارت شــورای نگهبــان بر هزینه های 
انتخاباتی گفت: متاســفانه در این باره امکان و ابزار خاصی نداریم، قانون هم 
حداقلی اســت. اگر گزارشــی در این باره بدست ما برســد، ما آن را مدنظر قرار 

خواهیم داد.
ســخنگوی شــورای نگهبان در پاســخ بــه خبرنگاری که پرســید ایــن روزها 
صحبت هایی مبنی بر رد صلاحیت رئیس جمهور به گوش می رسد، گفت: قبلا 
در این باره اظهار نظر کرده ام، شورای نگهبان در چارچوب قانون عمل می کند.
کدخدایی درباره آخرین بررسی های لایحه برنامه ششم گفت: ایرادات، خلاف 
قانون اساسی، خلاف شــرع بودن و مغایرت با سیاست های کلی بود و برخی 
ابهامات متوجه آن بود که تمام این ها شــامل 38 بند بود که به مجلس اعلام 
شد. 10 مورد هم تذکر داشتیم، اما از باب نظارت، مجمع تشخیص مصلحت 
نظام هم بر این موضوع نظارت دارد و همزمان با ما این موضوع را در دستور کار 
داشــت. هفته پیش نظر نهایی اش را به ما اعلام کرد که ما در شورای نگهبان 
ایرادات مجمع تشخیص مصلحت نظام را به مجلس اعلام کردیم. این لایحه 
بــا توجه به اختلافات مجلس و دولت، مطابق فرمایش مقام معظم رهبری در 
مجلس مجددا دوباره بررسی شد و ما هم در شورای نگهبان آن را تلقی به لایحه 
داشتیم و ایراد بار مالی گرفته نشد، علاوه بر این ها مجلس در ذیل بندهای بار 
مالی گفته بود باید این ها در بودجه سنواتی ذکر شود که این خود مشکلات را 

کاهش داد و در برخی موارد که  ذکر نشد، قرار است ذکر شود.

آماده برگزاری رزمایش مرکب با دیگر کشورها هستیم
امیر خلبان حســن شــاه صفی فرمانده نیروی هوایی ارتش اظهار کرد: نیروی هوایی ارتش جمهوری اســلامی ایران تلاش می کند تا روابط نظامی شایســته ای با ارتش های کشورهای دوست و برادر برقرار کرده و سهمی موثر در مسیر 
توسعه صلح و امنیت منطقه ای و جهانی ایفا کند که در این راستا آماده برگزاری رزمایش های مرکب و انعقاد تفاهم نامه با کشورهای منطقه و سایر کشورها هستیم. فرمانده نیروی هوایی ارتش به وجود آوردن جریاناتی مانند القاعده و 
داعش را برنامه ایالات متحده برای مقابله عملی با تفکر بیداری اســلامی برشــمرد و تصریح کرد: نظام ســلطه و استعمار نو هم زمان با شکل گیری مطالبه گری اسلامی مردم منطقه، نسبت به تقویت نوعی از تروریسم شکل گرفته در 
لباس بنیادگرایی اقدام کردند که ارتباطی با تفکر اسلام ناب محمدی ندارند. شاه صفی با بیان اینکه »نیروهای مسلح از جمله نیروی هوایی، همسو با سیاست های دفاعی جمهوری اسلامی ایران، حفظ و ارتقاء توان دفاعی خود را به 
برجام گره نزده اند«، اظهار کرد: نیروی هوایی ارتش در دوران پس از جنگ تحمیلی، به ویژه در دوران تحریم با اســتفاده از متخصصین داخلی و تعامل ســازنده با مراکز دانشــگاهی به بومی ســازی بخش قابل ملاحظه ای از سامانه ها 
و تولید داخلی شــبیه ســازها و قطعات گلوگاهی دســت یافته و با حضور در عرصه پرنده های بدون سرنشــین خیز بلندی برای تقویت بنیه دفاع هوایی خود بر اســاس راهبرد مقابله با اهداف نقطه ای بر مبنای تهدیدات جدید تروریســتی 

منطقه ای و فرامنطقه ای برداشته است.

سیاسی
شــنبه 23 بهمــن مــاه 1395

پیگیری روز

مکاتبه با قوه قضاییه برای پیگیری سرنوشت دکل ها
سخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس، از مکاتبه کمیسیون متبوعش با قوه قضاییه برای پیگیری سرنوشت دکل های 
نفتی خریداری شده در دولت گذشته خبرداد. بهرام پارسایی با اشاره به تشکیل کارگروهی متشکل از سازمان برنامه و 
بودجه،وزارت اقتصاد و امور دارایی و دیوان محاسبات برای بررسی اسناد و حساب های مربوط به صادرات نفت طی 
ســال های 87 تا ۹1،گفت:طی این سالها بیشترین درآمد نفتی نصیب جمهوری اسلامی ایران شده است،اما هیچ 
نمودی در توسعه و پیشرفت کشور نداشته است،این سوال برای همه مطرح شده که این میزان درآمد فراوان درکجا 
و چگونه هزینه شــده است. نماینده مردم شیراز درمجلس شورای اسلامی،با اشاره به اینکه یکی از تخلفات نفتی در 

دولت گذشته خرید دکل های نفتی بی مصرف است،افزود:پرونده دکل "فورچونا" در قوه قضاییه درحال بررسی است،اما درباره بررسی دکل "کاترینا" 
اطلاعاتی در دست نیست. پارسایی با بیان اینکه شرکت نگهدارنده دکل "کاترینا" با شرکت ایرانی در خصوص احتمال غرق شدن دکل مکاتبه کرده 
است،ادامه داد: دکل کاترینا قیمت گذاری شده و متاسفانه یک ششم هزینه انجام شده برای خرید و نگهداری ارزش گذاری شده است،لذا نگهداری 
دکل بیش از این صرفه اقتصادی ندارد. وی یادآورشد:کمیســیون اصل ۹0 در مکاتبه ای با قوه قضاییه سرنوشــت دکل های نفتی از مراجع قضایی 
پیگیری می کند. سخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه وزارت نفت از دکل های نفتی خریداری شده در دولت گذشته 
گاهی و اطلاعات کامل دارد، افزود: باید اراده جمعی برای تعیین تکلیف پرونده دکل های نفتی و تخلفات نفتی در دولت گذشــته شــکل بگیرد،تا  آ

سرنوشت درآمدهای کلان نفتی مشخص شود.

سوژه روز

از هیچ فرد و جناحی در انتخابات حمایت نمی کنم
محمود احمدی نژاد با صدور اطلاعیه ای ، ضمن رد برخی شایعات درباره حمایت وی از یک کاندیدای خاص اعلام کرد 
: اینجانب عضو هیچ جناح ، حزب و گروهی نیستم و از هیچ فرد یا جناح ، حزب و گروهی حمایت نکرده و نخواهم کرد.
احمدی نژاد در این اطلاعیه نوشته است: در رد برخی شایعات مبنی بر حمایت اینجانب از کاندیدای خاص در انتخابات 
سال آینده، و پیرو نامه مورخ 0۶/07/۹5 اینجانب به حضور مقام معظم رهبری ، متواضعانه به استحضار می رساند.
وی در ادامه با بیان اینکه اینجانب عضو هیچ جناح و حزب و گروهی نیســتم و خود را تنها قطره ای از اقیانوس زلال 
ملت ایران و خادم آنان می شمارم و این امر را یک افتخار ابدی می دانم نوشت:  از هیچ فرد یا جناح و حزب و گروهی 

حمایت نکرده و نخواهم کرد. این موضع قطعی و غیرقابل تغییر اینجانب است.
رئیس جمهور سابق تاکید کرد: ممکن است برخی افراد یا جریانات و جناح ها به خاطر منافع گروهی ، اخبار و شایعاتی تحت عنوان حمایت از شخص 
خاصی به نقل از اینجانب منتشــر نماید. صریحا اعلام می نمایم که این نوع شــایعات و اخبار حتی اگر از زبان نزدیکان اینجانب باشــد ، خلاف واقع 

است و قویا تکذیب می شود.
گفتنی اســت با افزایش حضور رســانه ای محمد احمدی نژاد در ماه های گذشته گمانه ها درمورد قصد وی برای شرکت در انتخابات بالا گرفت. اما 
این موضوع پس از نهی رهبری از حضور احمدی نژاد تبدیل شد به حضور جریان احمدی نژادی در انتخابات. چیزی که پس از تشکیل جبهه مردمی 

انقلاب قوت گرفت و برخی این تشکل را به احمدی نژاد ربط دادند.


